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H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, 
TRAFIKNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS 
PARKERINGS AB 

Protokoll  
nr 6, 2005 

 
Tid: Torsdagen den 25 augusti 2005 kl. 13.30-16.30. 
Plats: Fleminggatan 4, TN, f.d. Biblioteket. 
 
 
Justeras:  
 
 
 
Ken Gammelgård                    Elisabeth Bergvall 
 
 
 
Närvarande:  
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter.  
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Lasse Gustafsson (NHR), Marie Ryberg (RTP), Hjördis 
Stolt (Astma och allergi) och Monicka Zachari (SRF). 
Förhindrad: Åsa Jansson (RBU). 
 
Tjänstemän:  
Fastighets- och saluhallskontoret: Anne-Christine Ehn 
och Klas Nilsson. 
Markkontoret: Inger Åberg §§ 6-11. 
Trafikkontoret: Lars Cedergrund, §§ 5-6,  Catarina 
Nilsson, § 7, Lennart Nilsson och Anette Scheibe, § 6. 
Stockholm Parkering: Björn Schwartz. 
FO. Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena 
Karlsson. 
 
Ordföranden hälsar välkommen till höstens arbete.  
 
________________________________________ 
Adress: Box 8311, 104 20 Stockholm. 
Telefon: 508 26 000. 



 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Elisabeth Bergvall.  
 
§ 3. Anteckningar från planeringsdagen 2005-06-02.  
Anmäls.   
 
 § 4.  Protokoll nr 4 och 5, 2005 från 
Kommunstyrelsens handikappråd. 
Anmäls 
 
§ 5. Funktionshinderombudsmannens (FO) 
årsrapport 2004. 
Anmäls. 
Riitta-Leena Karlsson framför att FO har i uppdrag att ge 
en årlig rapport om sitt arbete. Rapporten behandlas i 
KS.  
 
I budgettexten kan man se vilka uppdrag som ges och 
vad som prioriteras. Detta innebär att satsningar görs på 
olika områden och nya kontakter skapas inom staden. 
 
Handikappaspekterna gäller alla områden. 
Tillgängligheten är en viktig fråga. Kostnadsfrågan är 
ständigt aktuell. Det är viktigt att staden har en 
helhetsbild. T ex kan en engångskostnad för ett 
sopnedkast medföra lägre personalkostnader i omsorgen.  
 
Monicka Zachari efterfrågar rapporter om positiva 
effekter av de satsningar som görs exempelvis inom 
idrott och kultur. 
Lasse Gustafsson framför betydelsen av att det uppställs 
kriterier för tillgänglighet. 
Ken Gammelgård framhåller att personer med 
funktionshinder har den bästa kunskapen vid 
bedömningar av åtgärder.  



 
§ 6. Handikappolitiska programmet. 
Riitta-Leena Karlsson redogör för programmet. 
Implementeringen och uppföljningen av programmet är 
för närvarande den viktigaste uppgiften för FO. 
Uppdragen i detta arbete är många.  
 
Programmet bygger på FN:s standardregler och den 
nationella handlingsplanen ”Från patient till 
medborgare”. Programmet anger inriktningsmål och ska 
enligt beslut i KS och KF följas upp i nämnder och  
styrelser. Vissa saker berör alla, t ex personalpolitiken 
och tillgänglighetsarbetet. Det kan göras prioriteringar 
och handikapprörelsen bör tillfrågas om vad som är mest 
viktigt. Det är angeläget att varje förvaltning gör sig väl 
förtrogen med programmet. Brister kan kartläggas. 
Frågan, vad är det som berör min förvaltning, bör ställas.  
Budgettexten ska följas. Årsrapporterna återspeglar 
stadens budget. Nämnder och styrelser har ansvar för 
genomförandet av de handikappolitiska åtgärderna.  
 
Besked väntas om medel kan komma från 
kompetensfonden för utbildning om programmet. (Efter 
mötet lämnas positivt besked om att medel beviljas).  
 
SLK ska i samarbete med KS:s handikappråd arbeta för 
ett gemensamt synsätt på tillgänglighet.  
 
Attitydfrågan är viktig. Målet är tillgänglighet för alla 
oavsett antal personer med funktionshinder och vilka 
funktioner eller platser det gäller.  
 
Framför allt är det viktigt att det som görs nytt är bra. 
 
Lars Cedergrund informerar om att det finns mallar för 
inventeringar i den yttre miljön och att inventeringar 
också gjorts i Stadshuset och Tekniska Nämndhuset. 
 
 
 
 



 
§ 7. Biltullar och parkeringstillstånd för 
funktionshindrade. 
Förslag till skrivelse av ledamoten Elisabeth Bergvall,  
tidigare skrivelse från rådet samt utdrag ur protokoll nr 
2, 2004 hade utsänts.  
 
Det framförs av rådet att parkeringstillstånden för 
funktionshindrade kommer att bli mer stöldbegärliga då 
de innebär befrielse från miljöavgifterna. Detta orsakar 
problem, t ex inbrott i bilarna, för de personer som har 
tillstånd. Bra tekniska lösningar bör tillkomma.  
 
Rådet anser att frågan ska tas upp med Miljökansliet och 
belysas i en skrivelse till Vägverket.  
 
§ 8. Detaljplaner som SBN:s råd vill att rådet ska 
följa upp.  
 
a)  Förslag till detaljplan för Torshamnsgatan mm. 
Kista, Husby och Akalla. 
Yttrande av Tillgänglighetsprojektet hade utsänts. 
Rådet anser att svaret var tillfredsställande. 
 
b) Förslag tilldetaljplan för Tysta Mariegången, del 
av kv Snäckan mm, Norrmalm. Bland annat är det 
frågor om tillgänglighet i området kvälls- och nattetid, 
belysning, färg- och materialkontrast.   
Catarina Nilsson lämnar en redovisning. Rådet har inget 
att erinra mot förslaget och anser att det är en fördel om 
det sker en upprustning i området genom att 
gångpassagen görs om till en galleria.  
 
§ 9. Bulor i vägbanan. 
Fråga som tagits upp av ledamoten Monicka Zachari. 
Artikel i Ikapps nyhetsarkiv hade utsänds. Se även  
Utemiljöprogrammet,  del 5, Trafiksäkerhet. 
 
Bordläggs.  
 
 



 
§ 10. Handlingars och lokalers tillgänglighet. 
Följande framförs:  
-  Texten i rapporter bör vara tillräckligt stor.  
-  Det behövs bättre belysning i sammanträdesrummet. 
-  Extra handtag eller annan anordning bör tillkomma på 
insidan av dörren till stor toalett vid entrén. 
- Rullstol för besökare bör inte förvaras i toaletten. 
Rullstolen hindrar framkomligheten. 
- Rökkur vid utrymme utanför toaletterna vid 
Bolindersalen bör tas bort.  
 
§ 11. Övriga frågor.  
 
a)Ärenden i Trafiknämnden 29 augusti 2005 som 
rådet önskat yttra sig över.   
 
Nr 10. Bredare trottoarer för att ge fotgängare och 
trottoarlivet mer plats i innerstaden. 
 
Nr 15. Uteserveringar året om. 
 
Nr 21. ”Göra det möjligt för taxi att utföra sitt arbete”. 
 
Rådet framhåller att kontoren måste ge rådet möjlighet 
att lämna synpunkter på ärenden i nämnden som berör 
personer med funktionshinder.  
 
b) Regler för tid då skrivelser ska besvaras och i vilka 
fall synpunkter bör hämtas hos handikapprådet. 
 
Bordläggs.  
 
Tid för nästa sammanträde: Torsdag 15 september 
2005 kl. 14-16.30. Förmöte med organisationernas 
representanter kl. 13.30. (Tillägg efter mötet). 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


